精神健康綜合社區中心 一 康晴天地開幕典禮

Inauguration Ceremony of Integrated Community Centre for Mental Wellness - Sunrise Centre



扶康會康晴天地開幕典禮於2013年3月23日舉行,主禮嘉賓包括勞工及福利局局長張建宗先生,GBS,JP、天主教香港教區主教湯漢樞機、南區區議會議員歐立成先生及扶康會會長葉恩明醫生,JP。典禮後,隨即舉行了「服務使用者參與」實務研究計劃分享會。研究旨在推動服務使用者成為服務夥伴,並獲得余兆麒醫療基金資助。

由2012年9月開始,康晴天地正式遷入華富邨華美樓,成為全港首間於公共屋邨設立的精神健康綜合社區中心。康晴天地為港島中區及部份南區的居民、精神康復者、懷疑有精神健康問題人士及他們的家屬和照顧者,提供一站式的精神健康及社區支援服務;並致力推動居民關注精神健康,宣揚快樂生活、關愛社區。

The inauguration ceremony of Fu Hong Society's Sunrise Centre was held on 23 Mrach 2013 with officiating guests included Mr Matthew Cheung Kin-chung, GBS, JP, Secretary for Labour and Welfare; His Eminence Cardinal John Tong Hon, Bishop of Hong Kong; Mr Au Lap-sing, member of the Southern District Council, and Dr Ip Yan-ming, JP, President of Fu Hong Society. The ceremony was followed by a sharing session on our research of service users' participation. The purpose of the research, funded by S.K. Yee Medical Foundation, was to promote service users as our service partners.

In September 2012, Sunrise Centre was relocated to Wah Mei House, Wah Fu Estate and started serving the public. It is Hong Kong's first integrated community centre for mental wellness established in a public housing estate, offering one-stop mental health service and community support for residents, persons with psychiatric disabilities, and persons with suspected mental health problems living in the Central District and some parts of the Southern District, as well as their families and caregivers. The Centre is committed to promoting the public's awareness about mental health, in addition to advocating living a happy life and community caring.



- 1. 樂韻奇緣小組在典禮上獻唱 Music group sang during the ceremony
- 2. 勞工及福利局局長張建宗先生, GBS, JP致勉辭 Mr Matthew Cheung Kin-chung, GBS, JP, Secretary for Labour and Welfare, delivered speech
- 3. 一眾主禮嘉賓主持開幕禮 Our honourable guests officiated at the ceremony
- 4. 「服務使用者參與」實務研究計劃分享會 Sharing session on our research of service users' participation